
         Assen, 7 april 2011 

 

 

Aan:  Het OV-bureau Groningen Drenthe 

 Overcingellaan 15
E
 

 Postbus 189, 9400 AD  Assen 

 

CC:  Het College van Gedeputeerde Staten van de provincie Drenthe  

 Provinciale Staten van de provincie Drenthe 

 

 

Onderwerp: Vragen naar aanleiding van invoering OV-chipkaart, 

 

       

 

 

Geachte mevrouw, meneer, 

 

Sinds kort is het dan zover. De invoering van de OV-chipkaart in Drenthe en ook in 

Groningen.  

 

Vanwege alle perikelen die de start van de kaart voor gebruikers eerder in andere delen van 

het land met zich mee bracht, hebben wij als SP gemeend de vinger aan de pols te moeten 

houden bij de invoering in Drenthe. De SP-Drenthe heeft een meldpunt ingericht waar 

mensen vragen en opmerkingen met betrekking tot de OV-chipkaart kwijt kunnen en we 

hebben ons oor te luisteren gelegd bij OV-reizigers.  

 

Graag informeren wij u over onze bevindingen tot nog toe bij de invoering van de OV-

chipkaart, zodat u in de gelegenheid bent daar op korte termijn iets mee te doen. Aansluitend 

ook enkele vragen. 

Wij zijn overigens voornemens ons meldpunt nog enige tijd in de lucht te houden, zodat 

reizigers gebruik kunnen blijven maken van deze mogelijkheid hun verhaal te doen. 

 

 

Onze bevindingen 

 

In zijn algemeenheid bestaat naar onze indruk nog steeds heel veel onduidelijkheid bij 

reizigers over hoe het allemaal werkt rond de OV-chipkaart. Voor mensen die er nog geen 

gebruik van maken, maar dat mogelijk in de toekomst wel gaan doen is de OV-chipkaart 

eigenlijk een groot vraagteken. Hoe kom je aan zo’n kaart, hoe werkt het in het gebruik, hoe 

zie je wat een reis kost, wat als er te weinig saldo op je kaart staat, hoe is het tarief eigenlijk 

opgebouwd. 

 

Ook bij reizigers die al wel overgestapt zijn, bestaat veel onduidelijkheid. In voorkomende 

gevallen wordt ons gemeld dat een reis afrekenen met de OV-chipkaart duurder is dan 

voorheen met de strippenkaart. 

 

 

Een reactie van een reiziger: 

 



‘Ik reis regelmatig met de Q-Buzz lijn 2 van Eelde naar Groningen, normaal 

met de strippenkaart maar nu met mijn OV kaart. En wat schets mijn 

verbazing dat de ritprijs behoorlijk omhoog is gegaan. Namelijk wel met 

15%. de ritkost mij 4 strippen met een 45 strippenkaart, dat is 2,028 en nu 

kost mij dat met de OV 2,36. Vindt dat erg fors deze verhoging!! 

Boven op de verhoging van de strippenkaart einde dit jaar. 

Terwijl Arriva met de trein de zelfde prijs hanteerd, waarom deze 

prijsverhoging bij Q-Buzz!!!’ 
 

 

Nog een reactie: 
 

Lijnnummer=21 

Van=ASSEN  

Naar=EMMEN VV 

Instaphalte=STATION 

Uitstaphalte=STATION 

Toelichting=ik ga voor mijn werk al bijna 6 jr naar emmen en het laatste jaar met de euro 

kaart ivm onregematiger werken dit kaartje kost 6 euro per rit ik heb nu een ov aangeschaft 

en wat schets mijn verbazing: ik ben nu meer kwijt de rit kost mij nu 6.34 per keer dit had ik 

niet verwacht , kiet spelen oke ik ga de kaart nu weer retour sturen en ga weer met de 

eurokaart 

jammer dat ik vanwege werk en reizen met openbaar vervoer meer kwijt ben 

zo dit wou ik even kwijt oja via de ov is gereageerd met de mededeling dat bedrijven hun 

eigen beleid mbt geld mogen maken 

 

 

Reactie 3 
 

Beetje duurder geworden... nou ja een beetje: met een Strippenkaart kost 

deze reis €3,04, met de OV-Chipkaart €3,95. 30% duurder dus. Met andere ritjes heb ik tot nu 

toe dezelfde ervaring. Ik houd een exceltje bij van vergelijkingen, indien gewenst wil ik deze 

informatie later wel delen. 

 

Mijn indruk is dat het door OV GDB vastgestelde kilometertarief te hoog is. De zones hier in 

het Noorden zijn nu eenmaal vrij groot. Ik vermoed dat voor de meeste reizigers de reizen 

duurder gaan worden. 

 

Ik ben niet mordicus tegen de OV-Chipkaart, vind het op zich handig, geen 

verschillende vervoerbewijzen. 

 
 

Reactie 4 

 

Moet regelmatig naar het UMCG, op een roze strippen kaart en 5 strippen 

is dit € 1,67. Met een NS voordeelurenkaart wordt dit nu € 2,20 ( Roden - Gr. 

station € 1,86 en station - UMCG € 0,34), oftewel een verhoging van 31,7 %. Dit 

lijkt mij aan de hoge kant 

 

 



Naast de hoogte van de tarieven, zijn er ook de nodige vragen over het gebruik van de OV-

chipkaart. Vragen over de klantvriendelijkheid rond het opwaarderen en vragen over de 

controle van het saldo op de kaart. 

 

 

Reactie 5 

 

Vandaag weer nieuw saldo op mijn kaart gezet bij het station in 

Meppel. 30 euro betaald en maar 20 op mijn ov chipkaart.. waar is de rest 

gebleven? Kreeg een telefoon nummer nu maar hopen dat ik mijn 10 euro terug 

krijg.. want tja je hebt door dit systeem eigenlijk geen bewijs meer. Blijf 

het een rotsysteem vinden. 
 

 

Reactie 6 
 

Persoonlijke kaart aangevraagd voor onze dochter en per post gekregen, maar 

om hem te activeren en aut.saldo opladen te activeren moesten we naar de 

rietlanden. 

In Nieuw-Amsterdam is/komt niet zo'n ding om dat hioer een station is maar 

daar kan dat niet. 

Voor de trein moet je 20 euro!! Instap saldo hebben. 
 

 

 

Tot zover de binnengekomen meldingen. Graag vernemen wij van u wat uw 

reactie is op bovenstaande meldingen. 

 

Naar aanleiding van de meldingen die bij het OV-meldpunt binnen kwamen en 

de contacten met reizigers zouden we u ook de volgende vragen in algemene 

zin voor willen leggen. 

 

 

Onze vragen: 
 

1 Naar ons idee bestaat er nog steeds een grote behoefte aan praktische 

informatie rond de OV-chipkaart. Een categorie reizigers bedient zich nog 

steeds van de gebruikelijke vervoerbewijzen en zal terzijnertijd pas 

overschakelen. Hoe denkt u te voorzien in deze aanhoudende informatie 

behoefte?  

 

2 Zou u ons nog eens een overzicht van de gehanteerde tarieven toe kunnen 

zenden en daarbij uit kunnen leggen hoe deze tarieven tot stand komen. 

Welke instaptarieven gelden, de prijs per kilometer. Wat is het verschil 

tussen NS en busbedrijven. In hoeverre is het tarief landelijk vastgesteld 

en wat is regionaal bepaald voor Drenthe en Groningen. Welke 

prijsstijgingen zijn per 2011 doorgevoerd?   

 

3 Meermalen werden wij erop gewezen dat reizen met de OV-chipkaart duurder 

is dan wat mensen gewend waren. Is dat juist? Kunt u aangeven in welke 

gevallen reizen met de OV-chipkaart duurder is dan reizen met 

strippenkaart, een week/maandkaart of andere abonnementen? 

 

4 Hoe wilt u de service bij het in gebruik nemen van de OV-chipkaart 

verbeteren. Is het mogelijk de kaart op meer punten te activeren. 

 



5 Hoe wilt u de service verbeteren met betrekking tot het checken van het 

saldo en het terug vinden de gereisde kilometers, met vertrek- en 

aankomstpunt, en het in rekening gebrachte tarief. 

 

6 Heeft u vast kunnen stellen in welke mate er gefraudeerd wordt met de OV-

chipkaart? Is dit meer of minder dan eerder ingeschat? 

  

 

 

 

Wij stellen spoedige beantwoording van bovenstaande vragen buitengewoon op 

prijs.  

 

Als Provinciale Staten werd ons door het College van Gedeputeerde Staten 

verzekerd dat reizigers niet benadeeld zouden worden door de invoering van 

de OV-chipkaart. In een brief van 25 maart 2010 aan de leden van 

provinciale staten van Drenthe, kenmerk 12/5.2/2010004266 over de invoering 

van de OV-Chipkaart schrijft GS: ‘Uitdrukkelijke voorwaarde bij de 

oplossingsrichtingen is wat ons betreft dat er geen maatregelen worden 

voorgesteld die rechtstreeks het belang van de reiziger raken.’ 

 

Wij vrezen te moeten constateren dat GS onvoldoende invulling aan deze 

toezegging heeft weten te geven. De vragen sturen wij daarom meteen CC ook 

naar GS van Drenthe.  

 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

Namens SP OV-werkgroep Drenthe 

Kees van Leeuwen 

 

Namens SP fractie Drenthe 

Philip Oosterlaak  

 

 


